
Kuopio          Muistio 3/2025 

 

Kuopion kaupunki 

          

Nilsiän pitäjäraadin kokous 3 /2025 

 

Aika:  20.3.2025 klo 18.30–20.35 

 

Paikka:  Pajulahden alakoulu ruokailutila, Kortteisenmäentie 21 

               

Jäsenet: Varsinaiset     paikalla etänä  poissa 

  Tolppanen Eila, pj.    x  

Puustinen Maria, vpj.    x     

  Liira Hanna     x 

  Hänninen Maija        x 

  Juutinen Ilmo     x     

  Kaipainen Piia    x 

  Karesvuo Ossi     x     

Launonen Kalevi    x     

   

Muut kutsutut: 

Jukka Savolainen, valtuutettu  x 

Tapio Tolppanen, valtuutettu   x 

      

     

Aloitettiin klo 17 Pajulahden koulun vanhempainyhdistyksen, Pajulahden kyläyhdistyksen ja 

Nilsiän Pitäjäyhdistys ry:n yhteisellä kahvilla ja asukasillalla. Puheenjohtaja toivotti 

osallistujat tervetulleiksi. Käytiin vilkasta keskustelua kylän aktiivisuudesta ja koulun 

asioista sekä alueen tonttitarjonnasta. Perustettiin työryhmä miettimään yksityisten 

maanomistajien kaavoittamien rantatonttien myynnin edistämiseksi, sillä alueella menevät 

heti kaupaksi myyntiin tulevat kiinteistöt.  

Paikalla asukasillassa oli 18 henkilöä + raati 7, Pitäjäyhdistyksestä oli paikalla Mervi 

Kuosmanen. 

Klo 18.30 jatkettiin Pitäjäraadin kokouksella. 

 

 

 Asialista 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen toivottamalla osallistujat tervetulleiksi 

 

2. Kokouksen laillisuusuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Esitys: Kokous todetaan sähköpostilla laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.  

Päätös: Kokous todettiin sähköpostilla laillisesti kokoon kutsutuksi. Paikalla olivat pj., vpj. 

ja viisi varsinaista jäsentä sekä kaksi valtuutettua, joten kokous oli myös päätösvaltainen. 

  

3. Esityslistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

Esitys: Esityslista hyväksytään esitetyssä muodossa. 

 Päätös: Esityslista hyväksyttiin esitetyssä muodossa työjärjestykseksi. 

 



4. Valitaan muistion tarkistajat 

Esitys: Vuorossa ovat Liira Hanna ja Karesvuo Ossi 

Päätös: Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Hanna Liira ja Ossi Karesvuo. 

 

5. 2/2025 muistion toteutuneet ja toteutumattomat asiat 

Esitys: Muistio on jo hyväksytty sähköpostilla ja lähetetty kaupungille. Todettiin, että 

muistiossa olevat asiat ovat toteutuneet. 

 

6. Nilsiän Nujakan lentopallojaoston yhteistyöhakemus koskien liikuntahallin aulatiloja 

Esitys: Puheenjohtaja esittelee hakemuksen. Tiloissa järjestetään runsaasti paikallisia, piirin 

ja valtakunnan laajuisia turnauksia, joissa on kioski. Hakemuksessa toivotaan liikuntatilojen 

aulatilaan neljä pöytää ja tuoleja. Kaupunki tekee purkutöitä ja remonttia tiloissa, mutta 

kaupungilla ei ole myönnettyä rahaa kalusteisiin. Selvitetään, että löytyykö virastotalolta 

hyväkuntoisia ylimääräisiä 6-hengen pöytiä kyseiseen käyttöön tai voidaanko käyttää raadin 

hankkimia taittopöytiä? Tuolit voitaisiin hankkia? Tarjouksia ei ole vielä pyydetty. 

Keskustelu: Tapio Tolppanen esitti, että selvitetään tilapalvelujohtajalta Hannu Väänäseltä 

mahdollisia kaupungilta poistettuja hyväkuntoisia kalusteitä, jotka soveltuvat liikuntatilojen 

käyttöön.  

Päätös: Eila selvittää asiaa kaupungin tilapalveluluilta. 

  

7. Palaute Rakenna- ja Asumessuilta 

Esitys: Ossi ja Eila kertovat palautteen. Päätetään alustavasti mahdollisesta osallistumisesta 

seuraavan vuoden messuille palautteen pohjalta. 

Keskustelu: Ossin ja Eilan mielestä messujen anti oli todella vähäinen. Messuosaston 

toiminta oli hiukan sekavaa liian suuren henkilöstömäärän vuoksi. Osasta raateja oli paikalla 

kolme henkilöä. Nilsiästä oli paikalla kerrallaan palavereissa sovittu yksi henkilö. 

Kustannukset ovat suuret/raati antiin verrattuna.  

Päätös: Päätettiin, että esitämme uudelle raadille ensi vuodelle, että ei osallistuta ainakaan 

yhteisellä osastolla. 

 

8. Pitäjäraadin taloustilanne 

Esitys: Puheenjohtaja esittelee taloustilanteen tammi-helmikuu 2025 

Päätös: Kirjattuja menoja on muutoin talousarvion ja toimintasuunnitelman mukaisesti, 

mutta viime vuodelta siirtyneitä kuluja on 1650 €. 

 

9. Pitäjäraadin mittarit ja niiden käyttö 

Puheenjohtaja esittelee Nilsiän pitäjäraadin mittarit ja niiden käytön. Pitäjäraadeissa on otettu 

Sirkka-Liisa Piipposen toimesta käyttöön toimintaa koskevat mittarit. Tarkempi mittareiden 

esittely seuraavassa kokouksessa, kun niissä on jo osioita täytettynä. 

 

10. Nilsiän pitäjäraadin sisäiset säännöt 

Tarkistetaan Nilsiän pitäjäraadin sisäiset säännöt ohjeeksi uudelle raadille.  

Nilsiän pitäjäraadin säännöt ovat ajantasaiset, joten niiden käyttö perehdytetään uusille 

jäsenille yhteisessä uuden ja vanhan raadin kokouksessa toukokuussa. 

 

11. Pitäjäkokouksen järjestäminen 27.4.25 klo 15  

Esitys: Kokouksen mainos tulee keskitetysti Sirkka-Liisalta. Esityksiä kokouksen 

puheenjohtajaksi ja sihteeriksi. Puheenjohtaja pitää olla ulkopuolinen, mutta sihteerinä voi 

toimia raadin sihteeri. Paikka on asukastila ja tarjoilut on tilattu lounasravintola Pöllistä 40 

henkilölle. Arvontaan Artomarketin lahjakortteja 2 kpl, lounaslahjakortteja ja 

pitsalahjakortteja. Puheenjohtaja ostaa päätöksen mukaiset lahjakortit ja pyytää 

lounaslahjakortit ja pitsalahjakortit nilsiäläisiltä yrittäjiltä. Klo 14 tarvitaan paikalle 3–4 



henkilöä kahvinkeittoon ja tilan valmistamiseen kokousta varten. Asukastiloilta on varattu 

molemmat huoneet ja kahvittelu alkaa klo 14.30. 

Päätös: Valmistelun osallistujat päätetään seuraavassa kokouksessa. Puheenjohtajaksi 

lupautui Tapio Tolppanen. 

 

12. Osallistuminen Nilsiän taiteiden juhlan suunnitelupalaveriin 1.4.2025 klo 18 ja 8.4.2025 

klo 17 yhteisöpalaveriin asukastilassa  

Esitys: Sovitaan, että kuka osallistuu kyseisiin yhteistyöpalavereihin  

 Päätös: Päätettiin, että kokouksiin osallistuvat Piia Kaipainen ja Eila Tolppanen. 

 

13.  Erätaikamessut 13-15.6.2025 Kuopion raviradalla 

Esitys: Puheenjohtaja on varannut viime kokouksen päätöksen ja toimintasuunnitelman 

mukaisesti osastopaikan Nilsiän Pitäjäraadille. Tilavuokra on 210 €, rakenteita ei tarvita ja 

sähkö on 100 €. Uusi ja vanha raati suunnittelee yhdessä päivien ohjelman, osallistujat ja 

materiaalit yhteisessä toukokuun kokouksessa. 

Päätös: Päätettiin, että suunnittelu ja toteutus käydään läpi uuden ja vanhan raadin 

yhteisessä kokouksessa toukokuussa. 

 

14.  Asiointikuljetusten tilanne 

Esitys: Puheenjohtaja kertoo tämänhetkisen tilanteen. 

Päätös: Asiointikuljetusten tilanne on edelleenkin auki, sillä Kuopion kaupungin hallituksen 

varausmäärärahasta ei myönnetä rahaa kuin isompiin kertaluontoisiin tarpeisiin. Mietitään 

vielä Pitäjäyhdistyksen kanssa yhdessä, että löytyisikö tähän jotakin rahoittajaa. 

 

15. Tahkomäentien risteyksen parannus-/turvallisuusaloitteen tilanne 

Esitys: Puheenjohtaja kertoo Kaupunkirakennelautakunnan varapuheenjohtajaTapio 

Tolppasen kanssa käydystä puhelinkeskustelusta (jos Tapio tulee paikalle, niin hän voi itse 

kertoa, että missä vaiheessa aloitteen käsittely on). 

Päätös: Tapio kertoi, että asia etenee syksyllä tulevaan budjettineuvotteluun yhdessä ELY:n 

kanssa. 

 

16. Pohjois-Savon alueelle konsultin tekemän koulu- ja varhaiskasvatuksen 

verkkoselvityksen tilanne ja mahdolliset toimenpiteet 

Keskustelu: Konsultin tekemästä selvitystyöstä on tihkunut ennakkotietoja. Raportti 

julkaistaan maaliskuun loppuun mennessä. Jukka Savolainen kertoi, että kuntien välinen 

yhteistyö on ollut esillä esim. Pajulahden ja Kuuslahden osalta.  

Päätös: Odotellaan raportin julkistamista ja siitä seuraavia askelmerkkejä seurataan 

aktiivisesti. Otetaan tarvittaessa kantaa esityksiin yhteistyössä koulun ja 

vanhempainyhdistyksen kanssa. 

 

17. Tiedotettavat asiat 

12.1. Terveiset puheenjohtajien kokouksesta (Eila) 

Puheenjohtajien kokous keskittyi tulevien pitäjäkokousten suunnitteluun ja toteutukseen. 

 

12.2. Terveiset maaseutugaalasta (Hanna ja Eila) 

Maaseutugaala järjestettiin Rautavaaran Metsäkartanolla kauniin luonnon keskellä. Paikalla 

oli erittäin runsaasti maaseutuhenkisiä ja maaseudun puolesta puhujia. Esille tuli luonnon 

hyödyntäminen matkailussa ja teollisuudessa sekä työpaikkojen luominen ja maaseudun 

elinvoiman säilyttäminen/parantaminen. Alkutuotannon ja luonnon arvostaminen sekä 

hyödyntäminen. Luennoitsijat esittelivät betonibunkkereita ja kaunista järvimaisemaa, 

kummassa haluaisit asua kysymysten kera! 

 



12.3. Huomioliivien ja lippisten käyttötilanne (Eila) 

Huomioliivit on jaettu Pajulahden koulun oppilaille ja opettajille käytettäväksi tapahtumissa 

ja koulumatkoilla. Raadin käyttöön on hankittu samalla lippiksiä käytettäväksi erilaisissa 

raadin tapahtumissa. 

 

12.4. Terveiset kaavapalaverista (Hanna, Ossi ja Eila) 

Paikalla palaverissa olivat kaupungilta: kaupunkisuunnittelujohtaja Ilkka Laine, 

kaavoitusarkkitehti Lassi Suihkonen, kaavoitusinsinööri Juho Palviainen ja 

kaavasuunnittelija Jukka Holopainen. Tilaisuudessa käytiin vilkasta keskustelua vapaa-

ajanasuntojen käyttötarkoituksen muutoksesta, Nilsiän kaavoitustilanteesta ja yleiskaava-

alueen rakennusluvista. Paikalla oli niukasti kuulijoita, joten asiantuntijoilla oli hyvin aikaa 

myös kahdenkeskisiin keskusteluihin. 

  

18. Muut esille tulevat asiat 

1. Jukka kertoi valohankkeesta, joka koskee Nilsiän taajamaa, Tahkoa ja Juankosken 

Ruukkialuetta. Pysyvät valot tapuliin ja joulukuuseen kausivalot. Torille 

kivimonumentti. Nike organisoi hanketta. Hanke on EU-hanke. 

2. Taiteiden juhla, esiintyminen keskellä toria – liikuteltava esiintymislava. Ismo Heikkisen 

kanssa sovittava. Tekeminen esim. oppilastyönä. 

3. Rantapuisto valmis 30.6.2025 mennessä. 

 

19. Seuraavasta kokouksesta päättäminen 

Seuraava kokous pidetään 16.4.25 klo 17.30 asukastiloilla. 

 

20. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.35  

 

Eila Tolppanen  

Eila Tolppanen, pj.  

 

Hanna Liira    Ossi Karesvuo 
Hanna Liira     Ossi Karesvuo 


